



Description អត្តាប្រវត្តិ និងអត្តាចម្ងល់នៃអ្នកដេញដោលក្នុងប្រទេសកម្ពុជា នៅមានកំរិតខ្ពស់ ក្នុងចំណោមកុម្មងាយរងគ្រោះ (MARPs) ដូចជា៖ ស្ត្រីធ្វើការ--នៅកន្លែងកម្សាន្តសប្បាយ (EWs) កុម្មបុរសស្រឡាញ់បុរស (MSMs) កុម្មអ្នកបំប្លែងភេទ (TGs)។ ជាក់ស្តែងក្នុងចំណោម EWs អត្តាប្រវត្តិការប្រើប្រាស់មធ្យោបាយពន្យារកំណើត នៅមានកំរិតខ្ពស់ជាងសេវាការប្រើប្រាស់ស្រោមអនាម័យជាមួយដៃគូ ហើយអត្តាប្រវត្តិការប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀន និងការរំលោភមានកំរិតខ្ពស់ផងដែរ។ សំរាប់អ្នកបំប្លែងភេទ ការទទួលបានព័ត៌មានទាក់ទងសុខភាពនៅមានកំរិតទាបទៅទៀត និងនៅតែជាកតិកាដ៏រស់រវើកសំរាប់អ្នកបំប្លែងភេទទៅកម្ពុជា។ បច្ចុប្បន្ននេះ បញ្ហាប្រឈមរបស់អ្នកបំប្លែងភេទ រួមមានការផ្តាច់ខ្លួនមិនមកទទួលសេវាសុខភាព និងការមកទទួលសេវាសុខភាពនៅមានកំរិតទាប ព្រមទាំងកង្វះនៃការបណ្តុះបណ្តាលជំនាញដល់អ្នកផ្តល់សេវា និងកង្វះខាតលើគុណភាពរបស់អ្នកផ្តល់សេវាសុខភាព។

គោលបំណង

អង្គការវ៉ាក់ស៊ីនប្រចាំប្រចាំការផ្តល់ជំនួយអោយអ្នកដេញដោលក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ឲ្យមានមុនចំណាច់ឆ្នាំ ២០២០ (កម្ពុជា ៣.០) ដោយធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវសុខភាពសុខភាពរបស់ស្ត្រីធ្វើការនៅកន្លែងកម្សាន្តសប្បាយ កុម្មបុរសស្រឡាញ់បុរស និងអ្នកបំប្លែងភេទ/អ្នកផ្តាច់ខ្លួន តាមរយៈការបង្ការ និងព្យាបាល។ កម្មវិធីនេះធ្វើការដើម្បីលើកកម្ពស់សុខភាព និងសិទ្ធិបន្តពូជនិងផ្តល់សេវា របស់អ្នកបំប្លែងភេទតាមរយៈការបង្កើនការយល់ដឹងរបស់ពួកគេ លើការថែទាំសុខភាពដោយខ្លួនឯង ការមកទទួលសេវាសុខភាព និងបង្កើនសមត្ថភាពនៃអ្នកផ្តល់សេវាសុខភាពមត្តិភាពដល់អ្នកបំប្លែងភេទ នៅគ្រូលីនិកវ៉ាក់ ។

សកម្មភាព

គម្រោងចំនួនបីដលៃស្ថិតក្នុងក្រុមកម្មវិធីនេះគឺ៖ (១) ការបង្ការជំងឺអេដស៍សម្រាប់ស្ត្រីធ្វើការនៅកន្លែងកម្សាន្តសប្បាយ (២) ការថែទាំសុខភាពតាមផ្ទះ សម្រាប់អ្នករស់នៅជាមួយអ្នកដេញដោល និង (៣) ការធ្វើអោយកាន់តែប្រសើរឡើងនូវសុខភាព និងសិទ្ធិបន្តពូជនិងផ្តល់សេវា របស់ អ្នកបំប្លែងភេទ ។ អង្គការវ៉ាក់ស៊ីនអន្តរជាតិស្ថិតិវិទ្យាសាស្ត្រ ប្តឹងផ្តល់ការបណ្តុះបណ្តាល ដលៃរួមមានការអប់រំមិត្តអប់រំមិត្ត ការបញ្ជូនទៅរកសេវាដលៃមានគុណភាពខ្ពស់ និងការបង្កើតបរិស្ថានមួយដលៃសមស្រប (ដលៃពាក់ព័ន្ធនឹងម្ចាស់អាជីវកម្ម និងអ្នកចាត់ការ និងកុម្មតោលដៅក្នុងការអនុវត្តកម្មវិធីនេះ) ។

កម្មវិធីនេះគ្របដណ្តប់ស្ត្រីធ្វើការនៅកន្លែងកម្សាន្តសប្បាយសរុបប្រមាណ ៦០០០នាក់ ក្នុងគ្រឹះស្ថានចំនួន ២០០ កន្លែង ដលៃជាកន្លែងដើម្បីធ្វើការជាមួយអ្នកសម្របចិត្ត (Outreach worker) ដលៃពួកគេផ្ទាល់ជា EW ដើម្បីផ្តល់នូវការអប់រំផ្តល់សេវាអាកប្បកិរិយានិងថែទាំសុខភាព ព្រមទាំងបញ្ជូន EWs និងដៃគូរបស់ពួកគេ ទៅទទួលសេវាសុខភាពបន្តពូជ និងផ្តល់សេវា (SRH) ដោយឥតគិតថ្លៃ បច្ចុប្បន្ន កម្មវិធីនេះធ្វើការជាមួយអ្នករស់នៅជាមួយអ្នកដេញដោលចំនួន ១៨២៩ នាក់ ដើម្បីផ្តល់ការគាំទ្រផ្លូវភេទសុខភាពនិងកិរិយាស្និទ្ធស្នាលរបស់ពួកគេ។ សកម្មភាពគាំទ្ររបស់យើងរួមមាន ការបញ្ជូនអ្នកផ្តាច់ខ្លួនអោយមកដលៃអង្គការដើម្បីផ្តល់សេវាថែទាំសុខភាព ការចុះសួរសុខទុក្ខតាមផ្ទះ ការប្រជុំនិងវគ្គបណ្តុះបណ្តាលកុម្មងាយរងគ្រោះ ការពិភាក្សាជាប្រចាំ និងការបញ្ជូនប្រជាជនទូទៅរួមទាំងស្ត្រីមានផ្ទៃពោះទៅទទួលសេវាពិនិត្យឈាមរកអេដស៍ (VCCT) និងការធ្វើតេស្តរកជំងឺសាស្ត្រ នៅតាមមណ្ឌលសុខភាព។ នៅដើមឆ្នាំ ២០១៤ អង្គការវ៉ាក់ស៊ីនចាប់ផ្តើមអនុវត្តគម្រោងសម្រាប់កុម្មអ្នកបំប្លែងភេទ (TGs) នៅរាជធានីភ្នំពេញ និងខេត្តសៀមរាប។ គម្រោងនេះមានសិក្ខាសាស្ត្រវិភាគសុខភាព វិភាគស្រាវជ្រាវស្រាវជ្រាវរកសេវាសុខភាព និងការព្យាយាមរបស់កុម្មអ្នកបំប្លែងភេទ តាមរយៈការវាយតម្លៃដោយរហ័ស (Rapid Baseline Assessment) និងការបង្កើតសៀវភៅណែនាំសុខភាពសម្រាប់អ្នកផ្តល់សេវាដលៃកុម្ម TGs ព្រមទាំងផ្តល់សេវាមត្តិភាពដោយឥតគិតថ្លៃដលៃ TGs នៅគ្រូលីនិកវ៉ាក់ចំនួនប្រាំមួយ នៅក្នុងរាជធានីភ្នំពេញ និងខេត្តសៀមរាប។